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Zápis z 60. jednání Antibyrokratické komise MZe 
konaného dne 26. 2. 2014 

 

Přítomni: Ing. Josef Stehlík, Ing. Petr Krogman, Ing. Jaroslav Šebek, Ing. Petr Mareš, Ing. 

Jaroslav Vojtěch, Ing. Petra Škopová,MBA, Mgr. Milena Řeháková, Lubomír Burkoň, Ivan 

Jüptner, Daniela Augustinová 

Omluveni: Ing. Vít Šimon, Ph. D., Ing. Zdeněk Perlinger, Radomír Hanačík, Mgr. Jan Havlíček 

Hosté: Ing. Prečanová Simona- šéfporadkyně ministra zemědělství                                                                                                                 

Ing. Veronika Nedvědová- I. náměstkyně ústředního ředitele SPÚ                                                            

Ing. Klára Koukolová-  ředitelka odboru řízení privatizace a převodu majetku SPÚ                                                                                             

Nepřítomni: Ing. Tomáš Kreutzer 

                                                                                                                        

1.     Úvod 

Úvodem pan předseda Ing. Stehlík informoval o programu 60. jednání ABK a představil 

členům komise šéfporadkyni ministra zemědělství Ing. Prečanovou, kterou obeznámil 

s činností ABK. 

 

2.     Kontrola zápisu z 59. jednání ABK 

Zápis z 59. jednání ABK byl schválen bez připomínek.                                                                           

Ing. Stehlík provedl kontrolu plnění úkolů vyplývajících z minulého jednání ABK dle zápisu: 

•   p. Augustinová- podnět č.70 restrukturalizace vinic: podnět ve sledování                                                                                                                             

úkol:  Mgr. Řeháková ve sledování, v případě změn informovat 

•   Mgr. Řeháková, Mgr. Havlíček- podněty č.59, 71 pěstování máku a konopí – nadměrná 

administrativa: požadavek bude zohledněn v rámci povinného Greeningu od r. 2015 (SZP 

2014-2020).                                                                                                                                                    

úkol:   Mgr. Havlíček, Mgr. Řeháková ve sledování 

•   jednání MŽP + ABK : Ing. Stehlík, Ing. Šebek- podněty ponechány ve sledování.                  

Projednat opětovně únor/březen 2014.   
             
 podnět č.281 Zákon 167/2008 o ekologické újmě :                                                                 

Ze strany MŽP vstřícný přístup (při hodnocení zem. podniků), nastavení podmínek se 
projedná na dalším jednání se zástupci MŽP.  
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úkol:  (společný pro všechny 3 podněty) trvá, uskutečnit následné jednání, Ing. Stehlík 
informovat na příštím jednání 
úkol 2:  havarijní plány -  trvá, Ing. Perlinger  
 
 
 podnět č.302  Umisťování jednoduchých zemědělských staveb ve volné krajině:  

MŽP netrvá na tom, aby se provádělo celé stavební řízení (MMR). Výhledově se uskuteční 
jednání zástupců ABK, MŽP a MMR s cílem najít vhodné řešení, aby se tyto stavby větší 
výměry než v současné době zákon umožňuje, mohly realizovat bez nutnosti stavebního 
řízení.  

 
 podnět č.333 Změna Nitrátové směrnice: 

Zástupci MŽP obeznámeni s návrhem ABK (přepočet N na celý podnik), bude se následně 
projednávat. 
 

•   Ochranná pásma vodních zdrojů – (dle zápisu z 53. jednání) 
MŽP připraví pro jednání s MZe podklady, jak postupovat v rámci OPVZ z hlediska reklamace, 
nového zařazení atd. 
úkol:  ve sledování, Ing. Stehlík projednat opětovně únor/březen 2014 (viz. jednání s MŽP) 
 
 

•   jednání ČÚZK + ABK : Ing. Stehlík, Ing. Šebek, Ing. Krogman 
 umožnění převádět v KN ornou půdu na TTP a zpět bez nutnosti vyjádření jakéhokoliv 

úřadu-  projednat zařazení do novely katastrálního zákona                                                                                                                                                     
Ing. Krogman- t. č. beze změn, další jednání ohledně změny kultur R - T, T – R neproběhlo.                                                                                                                       
úkol:  trvá, Ing. Stehlík, Ing. Krogman opětovně projednat s MMR únor/březen 2014  
 

•   Ing. Škopová, Ing. Šebek, Ing. Perlinger- podnět č.292 Prodej ze dvora u produkce 
rostlinného původu : Ing. Šebek- konzultováno se zástupci Svazu faremních zpracovatelů (Ing. 
Hrbek), členové komise byli obeznámeni s jednáním Ing. Hrbka s panem ministrem-cílem je 
zjednodušit administrativní požadavky kladené na malé zpracovatele v oblasti rostlinné i 
živočišné výroby (společně s podnětem 320). Materiál z tohoto jednání obdrželi členové ABK. 
Hlavní body návrhů předložených Ing. Hrbkem:  
- do zákona o potravinách obdobu §27a veterinárního zákona pro rostlinnou produkci 
- obdobu vyhlášky 289 pro rostlinnou produkci 
- limity stanovit podstatně výše, na rozdíl od produkce živočišné významně nižší nebezpečí 
mikrobiální u nezpracované produkce  
- novelizace vyhlášky 128/20009 Sb. 
- stanovení limitů u mléka, limity pro kozí a ovčí mléko neuživí rodinu malého farmáře 
- doplnit přizpůsobení požadavků pro malé podniky a faremní zpracovny 
- omezení „místní a okrajové“ EU nepožaduje, pokud se jedná o absolutně malá množství 
- zvýšit limity pro zpracování a prodej rostlinné produkce  
-  významně zvýšit limity pro osvobození  od uvádění výživových údajů 
úkol:  trvá (společný pro podněty 292 + 320)- nadále pokračovat ve spolupráci zástupců ABK 

+ SFZ, informovat na příštím jednání  
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•   Ing. Stehlík, Ing. Šebek- podnět č.320 Prodej ze dvora (skopové a kozí maso): další postup 

řešení společně s podnětem č. 292 viz. výše uvedené 

•   Ing. Krogman, p. Augustinová- podnět č.304 Zlepšení fungování Registru zvířat na Portálu 
farmáře: předchozí trvá                                                                                                                             
úkol:  trvá, Ing. Stehlík projednat daný problém s novým ministrem zemědělství a zároveň 
s oddělením ICT tak, aby byly tyto nedostatky odstraněny v souladu s praxí  
 

•   úkol z jednání: Jednotný systém kategorizace VDJ v rámci resortu zemědělství (včetně 

ČSÚ): Ing. Stehlík- dle sdělení ŘO Ing. Hojera se na zadání pracuje, dále podnět ve sledování. 

úkol:  Ing. Vojtěch spojit se s NM Ing. Šnejdrlou (Úsek komodit, výzkumu a poradenství)-

nutnost sesouladit povinnosti s podmínkami tj. jeden přepočítávací koeficient, projednat a 

podat informace na příštím jednání                                           

•   p. Hanačík- podnět č.315 MAS-SZIF, podnět č.317 Nejasnosti Pravidel pro op. IV PRV – 

DPH: z důvodu nepřítomnosti předchozí trvá. Zástupce ABK (p. Hanačík) byl zařazen do 

Pracovní skupiny pro standardizaci MAS.                                                                                                

úkol:  trvá, podat informace na příštím jednání                                                                                                                                                                         

•   Ing. Stehlík, Mgr. Řeháková, Ing. Šebek- podnět č.325 Odborná způsobilost, školení vs. 

dosažené odborné vzdělání + č.332 POR – zrušení I. stupně:                                                                                                                                     

úkol: nadále trvá, podněty se budou dále řešit současně, Ing. Stehlík projednat s p. ministrem 

a následně domluvit jednání se SRS (POR)                                                                                                                                                      

•   podněty týkající se LPIS 

 Ing. Perlinger- podnět č.336 Agentura LPIS-informovanost: p. Augustinová- Ing. Tobolka 

zaslal odpověď, konzultováno rovněž s Ing. Bukovským, t. č. se do stabilizace systému LPIS 

s navrhovanou úpravou nepočítá                                                                                                               

úkol:  ve sledování, po stabilizaci systému bude ABK požadovat realizaci návrhu 

 

 Ing. Stehlík. Ing.  Krogman-podnět č.341 AZV Vyškov - Agenda Evidence, Portál farmář, 

Portál eAGRI: předchozí trvá (stanovení limitu tolerance porušení, nesoulad mezi 

užíváním a vlastnictvím PB atd.).                                                                                                                                                          

úkol:  nadále trvá, Ing, Stehlík informovat p. ministra ohledně metodiky a fungování LPIS a 

zároveň požádat o zařazení do řídícího výboru LPIS, podat informace na příštím jednání  

 

 Ing. Stehlík- podnět č.358 Zápisy do LPIS: předchozí trvá                                                               

úkol: Ing. Stehlík projednat tzv. „zablokování LPISu“ opětovně se zástupci SZIFu 

(únor/březen 2014), podat informace na příštím jednání 
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•   Mgr. Havlíček-  podnět č.345 Navrácení a užívání „vlastních“ pozemků: Ing. Šebek 

kontaktoval autora podnětu, podnět již vyřešen                                                                                                                       

úkol: vyřešeno- vyřadit   

•   Ing. Stehlík- podnět č.352 Čl. 68-prodej mléka do mlékárny: z důvodu nepřítomnosti 

gestorů podnětu předchozí trvá                                                                                                                                

úkol:  Mgr. Havlíček ve spolupráci s Ing. Šimonem ověřit, zda je možné považovat souhrnný 

přehled všech faktur za mléko za dostačující účetní doklad k podání žádosti, podat informace 

na příštím jednání 

•   p. Burkoň, Ing. Krogman, Ing. Stehlík- podnět č.353 SPÚ-změna metodiky: předchozí trvá, 

podnět týkající se předkupního práva k převáděným (prodávaným) nemovitostem.                        

úkol:  trvá, projednáno se zástupci SPÚ viz v zápisu bod 4 „různé“ 

•   Ing. Stehlík- podnět č.362 Přístup KVS: předchozí trvá, autorka podnětu zaslala ABK 

rozhodnutí  SVS a požádala prostřednictvím komise o vysvětlení ohledně frekvence odběrů 

vzorků syrového mléka od jiných druhů než krav. Dotaz na SVS odeslán, zatím bez odezvy.                                                         

úkol: p. Augustinová urgovat odpověď u SVS, informovat autorku, podnět nadále ve 

sledování 

•   Ing. Stehlík- podnět č.363 Duplicitní kontrola ČPI: žádost o TOP-UP bude součástí jednotné 

žádosti, kontrolní vzorek se vypočítá ze všech opatření JŽ a tím dojde k eliminaci případných 

duplicitních kontrol. Konzultováno i s ředitelkou ČPI. Zda došlo k eliminaci kontrol v praxi, 

bude možné porovnat až za delší období.                                                                                                

úkol: ve sledování, podat informace na příštím jednání 

•   Ing. Šebek, Ing. Stehlík- podnět č.365 Návrh Metodiky - IOR + kontrolní systém SRS : 

materiál (v rámci NAP)                                                                                                                              

úkol: ve sledování, v případě změn podá Ing. Šebek informace 

•   p. Hanačík- podnět č.369 Žádost o posouzení projektu - MAS Opavsko: z důvodu 

nepřítomnosti gestora podnětu předchozí trvá, ověřit zda byl podnět projednán v Přezkumné 

komisi                                                                                                                                                           

úkol: trvá, p. Hanačík ověřit ve spolupráci s Mgr. Havlíčkem další postup odvolání, podat 

informace na příštím jednání.                                                                                                                                                                         

•   Ing. Stehlík- podnět č.373 SZIF - uložené sankce: ABK připravila a odeslala VŘ Ing. Sekáčovi 

(Sekce přímých plateb a rozvoje venkova) dopis se zpracovaným materiálem „Návrh na 

změnu pravidel Programu rozvoje venkova na základě jednání Antibyrokratické komise“. 

Materiál obsahuje souhrn nápravných požadavků k výši sankcí (podnět 373), podmínek účasti 

na kurzech podporovaných SZIF (podnět 378) a opakovanému dokládání smlouvy k účtu 

žadatele (podnět 379) a obdržela jej rovněž šéfporadkyně ministra p. Prečanová.                                                                                         
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úkol: trvá, čeká se na odezvu, informovat na příštím jednání, k řešení byly sloučeny podnět 

č.378 SZIF - požadavky na účastníky kurzů a podnět č.379 Dokládání smlouvy k účtu žadatele.  

•   Ing. Šebek, Ing. Stehlík- podnět č.377 Požadavek MZe - ověřené kopie o registraci: podnět 

konzultován s šéfporadkyní p. Prečanovou, požadavek ze strany ABK - dát do souladu se 

standardem, nevyžadovat originál ověřené kopie potvrzení o registraci.                                                         

úkol:  Ing. Stehlík projednat s p. ministrem, informovat na příštím jednání 

•   Ing. Stehlík- podnět č.380 ISKK : podnět ve sledování                                                                                                                              

•   Mgr. Havlíček- podnět č.381 Vrácení části dotací v rámci AEO (NB product) : podnět 

v řešení SZIF                                                                                                                                                

úkol:  trvá, z důvodu nepřítomnosti Mgr. Havlíčka podat informace na příštím jednání 

•   Ing. Stehlík- podnět č.383 Prošetření postupů SZIF-Farma Křenov:  podnět (řeší PK) 

konzultován s šéfporadkyní p. Prečanovou, požadavek ze strany ABK -  apelovat na doplnění 

Pravidel o řešení uvedené v zápisu z 59. jednání                                                                                                     

úkol:  za ABK vyřešeno- vyřadit   

•   podnět č.384 SZIF - Pravidla PRV oblast podpory 1.3.1. - uznatelné náklady projektu: 

podnět týkající se možnosti uznat zákonné pojištění zaměstnavatele jako uznatelný výdaj 

projektu v rámci osobních nákladů žadatele (realizátora).                                                                                                                           

úkol:  trvá z důvodu nepřítomnosti garantů, p. Hanačík, Ing. Perlinger-zjistit podmínky a 

informovat na příštím jednání 

 

3.     Rozdělení nových podnětů 

•   podnět č.385 Systémové chyby ve fungování SZIF : Ing. Krogman- předložil členům komise 

podnět k již zmiňovanému tématu (viz. předchozí zápis Různé, diskuse) ve věci opakovaných 

případů navyšování administrativní zátěže a jejího neoprávněného přesunování SZIFem na 

zemědělce. Podnět obdržel zástupce SZIF.                                                                                                                                                   

úkol:  z důvodu nepřítomnosti Mgr. Havlíčka podat informace na příštím jednání 

•   podnět č.386 Návrhy vyhlášek Mze k zákonu o potravinách : Ing. Šebek vyjádřil 

připomínku k tomu, že ABK tento materiál neobdržela v rámci VPŘ.                                          

úkol: bude se dále řešit současně s podněty č. 292+ 320 

•   podnět č.387 Povinnosti příjemce národních dotací : Ing. Stehlík, Ing. Šebek- podnět 

konzultován s šéfporadkyní p. Prečanovou. Tato legislativa nespadá do gesce Ministerstva 

zemědělství, vyplývá z § 75 zákona č. 218/2000 Sb., a vyhlášky Ministerstva financí č. 

52/2008. Snahou ABK MZe bude, aby resort zemědělství vstoupil do jednání s MF.                                                                                                                                                            

úkol: p. Augustinová odeslat podnět p. Prečanové, projednat na PM  
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•   podnět č.389 Stavební úřad Mělník-výklad stav.zákona : podnět nespadá do gesce ABK, 

byl předán MMR Odbor stavebního řádu (Ing. Marcela Pavlová)                                                                                                                                                   

úkol:  za ABK vyřešeno- vyřadit   

•   podnět č.390 PGRLF - stanovení podmínek úvěrů: Ing. Šebek- PGRLF údajně při stanovení 

podmínek úvěrů u zem. podnikatelů, kteří vedou „jen“ daňovou evidenci, navyšuje úroveň 

bez toho, aby se skutečně jednalo o rizikový podnik. Jedná tak s odvoláním na Sdělení 

Evropské Komise.                                                                                                                                              

úkol:  Ing. Stehlík projednat podnět s I. NM (JUDr. Jiří Jirsa, Ph.D., MEPP), informovat na 

příštím jednání, následně jednat s PGRLF (Ing. Šebek) 

•   podnět č.391 Státní Lesy : podnět nespadá do gesce ABK, byl předán Úseku lesního 

hospodářství NM (Ing. Martin Žižka, Ph.D.)                                                                                                                                                   

úkol:  za ABK vyřešeno- vyřadit   

 

4.     Různé, diskuse                                                                                                          

•   Ing. Šebek- tč. probíhá jednání v Bruselu, výsledky jednání zatím nejsou známé (EK zahájila 

s ČR zatím neformální řízení o porušení nitrátové směrnice s požadavkem na zrušení 

možnosti ukládání tuhá statková hnojiva na nezpevněné plochy polních hnojišť).                                                                                                    

úkol:  p. Augustinová- opakovaně pozvat na příští jednání ředitele Odboru environmentálních 

podpor (Ing. Kuna), vedoucího oddělení strategie environmentálních podpor PRV (Ing. 

Němec) a zástupce Výzkumného ústavu rostlinné výroby, v.v.i. (VÚRV) z oddělení 

hospodaření se živinami (Ing. Klír, Ing. Kozlovská), kteří se omluvili z dnešního jednání z výše 

uvedených pracovních důvodů. Téma diskuse - polní hnojiště po r. 2014. 

•   Ing. Stehlík- jednat s MMR a MŽP na téma uplatňování stavebního zákona při rekultivaci 

ornice na zemědělské půdě na větší ploše než zákonem povolených 300 m²                                   

úkol:  uskutečnit jednání s cílem najít praktický způsob řešení 

 

•   Jednání se zástupci SPÚ 

ABK pozvala na jednání zástupce Státního pozemkového úřadu Ing. Veroniku Nedvědovou- I. 

náměstkyni SPÚ (t. č. zastupující ústřední ředitelku SPÚ) a Ing. Kláru Koukolovou- ředitelku 

odboru řízení privatizace a převodu majetku SPÚ. 

Okruh projednávaných témat:                                                                                                                      

1.) prodloužení nájemních smluv u pozemků, které jsou vyčleněny k cirk. restitucím - najít 

možnost řešení, jak užívat pronajaté pozemky než budou vydány restituentům: členové ABK 

zdůraznili, že tento závažný problém je potřeba vyřešit do konce března a to z důvodu 
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podávání JŽ k proplacení dotace (duben), zahrnout do metodického pokynu.                                    

Ke spolupráci SPÚ - SZIF - ABK byl navržen p. Burkoň.                                                           

Předběžně SPÚ navrhuje pro uživatele pozemku, na které byla uplatněna cirkevní restituce a 

nejsou zatím fyzicky vydány, uzavření smlouvy bez nároku na finanční náhradu. Bude ze 

strany SPÚ dořešeno v březnu 2014.                                                                                                                                 

2.) předkupní právo (vklad) - SPÚ vyžaduje od zemědělců ověřený výpis z KN. Probíhají 

jednání (SPÚ-KÚ) ohledně přístupu SPÚ do databáze KN, následně proběhne úprava 

metodického pokynu a SPÚ nebude výpis z KN vyžadovat (i dle NOZ).                                                                                 

3.) prodej státní půdy - nabídky SPÚ k odprodeji nejsou tak časté a to z důvodu nastavených 

mechanizmů úřadu (časová náročnost) a uplatňování restitučních nároků  

 

5.     Závěr 

Příští jednání ABK se uskuteční 26. 3. 2014 od 9,00 hodin 

 

Zapsala: Daniela Augustinová                                                                                                                  

Schválil: Ing. Josef Stehlík 


